
 الأخ أحمد

أعزائى المشاهدين فى تليفزيون قناه الحياه وكل الموجودين معنا فى غرفه البال توك 

أهلاً وسهلاً بكم فى برنامجنا حوار الحق يشرفنا فى هذا البرنامج جناب القمص زكريا بطرس 

  .أهلاً وسهلاً قدس أبونا 

  القمص ذكريا بطرس

  أهلاً بيك حبيبى مرحباً

  الأخ أحمد

سوف نصحبكم لفتره ساعه قادمه فى حوار حقيقى بناء يهدف إلى معرفه الحق لأنـه  

مكتوب وتعرفون الحق والحق يحرركم قبل أن نبتدأ نصلى لنرى إراده االله فينا وفـيكم وكمـا   

  .عودنا جناب القمص سيبدأنا بالصلاه 

  القمص ذكريا بطرس

ن أيها الأله الحق يا من تـدعو  أمين بسم الأب والأبن والروح القدس الاله الواحد أمي

إلى الحق ويا من بالحق أظهرت الحقيقة وأعطيت الناس حريه حقيقه خلصـتنا مـن ربطـه    

الشيطان ومن نيران جهنم الأبديه وأعطيتنا وعد بالحياه الأبديه قولت لا تخف أيهـا القطيـع   

متك أسألك يارب الصغير لأن أباكم قد سرا أن يعطيكم الملوك فشكراً ليك من أجل محبتك ونع

ألا تحرم أحد من نعمتك ومن بركتك ومن خلاصك ومن منحتك للحياه الأبديه لكـل أنسـان   

  .لأجل الدم الكريم الغالى أقبل إليك طلباتنا مع كل القديسين ولك كل مجد إلى الأبد أمين 

  الأخ أحمد

الأخ  أمين الأن سنستمع إلى إختبار أخ من الأخوه العابرين من الظلمـه إلـى النـور   

حبيب الرب أدمن لو تكرمتى أعطيه المايك لنسمع أختباره أعتقد أنه لازم يعمـل ريسـتارت   

  .علشان يصلح الكمبيوتر 

  أدمن

طب معلش حبيب الرب أحنا ملناش حظ نسمعك مش عارفه فى مشكله فى المايك لو   

أن أنتى  ممكن تحاول أنك تصلحه وتيجى تانى أتفضل يا يوزير ماين معاك المايك ومبسوطين

  .معانا النهارده أتفضل معاك المايك 

  

  يوزير ماين 

شكراً يا أختى العزيزه سلام المسيح لكل الموجودين هو أختبار أختبار صـغير جـداً     

واحد بسيط قوى يعنى أنسان بسيط فى حاجات دايماً كل شويه بحس بيهى كده لما كونـا فـى   

بنا كانه بيفكرنى بحاجه جديده أنـا شـاب   البيت صغيرين أن أنا أقول بس كل مره أنا بحس ر



مصرى أصلنا أصل عربى من الأشراف أنا من عيله من الأشراف داخل البيت كانـت عيلـه   

طبعاً فى الجزيره العربيه وبعد كده الشام وبعد كده جت أستوطنت فى مصـر اتربيـت فـى    

القرأن لدرجـه   السعوديه فى الرياض كونت متفوق جداً أشكر ربنا كونت بحفظ كتير جداً فى

أن كان حاجه كده شبه مسابقات بتتعمل فى البيت أنا مش أكبر أخواتى بس اقدرهم اقدر أحفظ 

جزء غير أجزاء كتيـره غيـر    14القران بسرعه رجعت فى سن صغير لمصر كونت حافظ 

عدد كتير من الأيات من الأجزاء التانيه الأخرى ممكن أعد أكتر من نصف القـرأن حافظـه   

اسه كلها أن أنا بعتمد على التفاسير أو أى علم من علوم القران على اللى هما كانوا كانت الدر

بيدهمنا فى السعوديه دخلت كليه طب بنأدم طبيعى جداً لغايت لما فى يوم فى شهر رمضـان  

حبيت أنى أنا أكون أنسان ملتفت إلى إلهى أكتر أديله حقه أكتر وأكتر دايماً كونـت بحـاول   

حتى والدى كان دايماً بيعلمنا من وحنا صغيرين كان بيدلنا فلوس علشـان   أرضى إلهى يعنى

نحسب بس الذكاه علشان نعرف نتفعها إزاى الصلا كلنا كونا بنصلى مع بعض يعنى كان أنـا  

وأخواتى الولاد باب كان يقف قدامنا ويكون هو الإمام إزاى نصلى وإمتى تكون الصلا جهاراً 

ى كلها كونا بنتعلمها وحنا أطفال صغيرين لدرجه أن أحنا فعلنـا  وأمتى تكون سراً الحاجات د

كانت معلومتنا الإسلاميه أكتر بكتير من المدرسين اللى بيدرسونا أساساً أو كتير حتـى مـن   

الشيوخ بعد كده بدات فى شهر رمضان حاولت أن اقرا التفسير كاملاً وكان تفسير ابن كثيـر  

لتفسير ومن أول يوم يعنى وجت أهوان لا أسـتطيع أن  كان أختصار تفسير أبن كثير فتحت ا

اصدقها عن محمد فى الإسلام خصوصاً دايماً كونا متعودين عندنا فى البيـت عنـدنا بنكثـر    

الصلا على محمد ونقول ده يعنى أحنا بناخد نعمه وبركه عظيمه يعنى هو ده جدى اللى بعض 

ده وهو ده لدرجه الواحد بـيحس أن   اسمع عنه يعنى هو ده يعنى فعلاً هو ده المصطفى وهو

كتب التفسير كلها سبُاب عن محمد نبى الإسلام والتشريعات بتاعت إله الإسلام الواحد مكنشى 

فاهم كده أبداً لأن الواحد كان فاهم الإسلام محبه أى واحد يكلمنى الإسلام ده دين سلام ديـن  

بدء يكتشف أن هما فعلاً همـا دول  محبه لأ الأرهابين لا يعبرو عن الإسلام والأسف الواحد 

فعلاً هما المسلمين وأن أحنا مكناش مسلمين بدأت من هنا أحاول أسأل شيوخ طبعاً كله كـان  

بيهرب منى من شيوخ مشهورين جداً لمغمورين جداً كونت أروح مثلاُ جـامع المواسـاه زى   

محمد حسين  لوجداى للشيخ وجدى غنيم كونت أروح أسمع أى شريط كويس يعنى  واحد زى

يعقوب أجرى وراه محمد حسان أجرى وراه كل دول أكتشف اللى أنا بسمعه على الشـرايط  

الكاست غير اللى أنا بشوفه فى الواقع أنسان سهل جداً أنك توريه خطأ وهو ميعـرفش يـرد   

بيقف أبكم فين اللاباقه اللى بتقولها وأنتى على الممبر فى الجامع فين الكلام ده مش موجـود  

قتى حصل مشاكل كتير جداً مع شيوخ كانوا بيكرهو أنى أنا بسأل اصبحت ملحد وبعد كده  دلو

أشكر ربنا اصبحت ملحد لسنين وقيود الأخلاقيات اللى كانت من أصل البيت بتاعى مش مـن  



الإسلام أنفكت من عليا أصبحت ملحد وأنفكت كل قيود لغايت لما كان حصـلت وفـاه أحـد    

بنا وانا فعلاً كونت تعبان جداً وأنا اسف حتى أنى بقول صليت بس الأصدقاء صليت يومها لر

انا كونت صليت صلاه إسلاميه بس بدات أنى أنا أقوله أنتى ظالم أنتى ليه بتعمل كده انتى ليه 

سببت فى موت واحد أنتى أنتى أنتى واشكر ربنا اشكر ربنا أنه هـو ورانـى طـول اناتـه     

لغايت دلوقت أن أنا بعض اشوف إلهى اللى خلقنى اللى  ورحمته معايا كان شكلها عامل إزاى

ورانى نفسه برئه وورانى نفسه عن طريق الكتب اعت ابحث كتير جداً فى الكتـاب المقـدس   

كونت بسأل كتير جداً جداً جداً طبعاً باللغات أنجليزيه لأنى كونت بأرفض فى مصر أو أى حد 

وقات كتير جداً يبعتلى الرد أو حتى لو مبعتش مسيحى كان بيخاف يتكلم معايا أشكر ربنا كان أ

الرد ممكن يرد إله حى والكلمه دى أنا كونت بقولها واحد أصدقائى اللى أتنصره بعد كده فعلاً 

قولناها أول مره هو يصلى بردو قالى نفس الكلمه إيه الأله الحى دى دحنا كونا بنصلى لصنم 

أى تفكير فى الماضى معاتش فى مراره حتى  أشكر ربنا إلهى دلوقتى ورانى اليوم معاتش فى

لدرجه أن أنا كونت حطيت محمد كا مقياس لأمتلاك ربنا لحياتى لو أنا لسه بكرهه الأنسان ده 

اللى لسه لغايت دلوقتى مضلل أهلى اللى بيطلبو قتلى اللى خلانى أفترق عن زوجتـى اللـى   

فيه مكان للكره الحكايـه كلهـا    خلانى أفترق عن بيبيى كان المفروض فى البدايه بس معاتش

حب لكل الناس نفس اخواتى المسلمين يبدوأ يقروا مجرد أن أنتى تقرأ متعتمش على كلمه من 

أى حد انتى اقرا وأنتى أحكم حكم ضميرك لأنه كان فى البدايه كان فى  ضمير مـن أول أدم  

  .وحوا شكراً يا أخت أدمن واتفضلى مع حضرتك المايك

  الأخ أحمد

يبارك حياتك أخى الحبيب ويبارك خدمتك ودايماً نسمع منك كلمه عـزاء فـى   الرب   

  .أختبار رائع هنسمع تعليق قدس ابونا على أختبار حضرتك نتبارك فيه أتفضل يا قدس ابونا 

  القمص ذكريا

بنشكر ربنا كتير مع تعاملات االله مع أخونا يوز يور ماين والحقيقه أنه أختبار بحـث    

فتره وجوده فى الجزيره العربيه وتعالمه الشريعه والكتب الفقه هناك افـاده  ودراسه بعمق لأن 

ونفعه كتير أن هو يقدر يدرس ويقدر يحكم عقله وفكره فا بشكر ربنا من أجل كـل المصـار   

اللى سيرك فيها االله علشان خاطر تقدر تعرف الحقيقه فين وتفكـر بعقليـه راجحـه وفعـلاً     

نسان يحب حتى أعدائه مش مجرد علته لكن بالمقارنه بمـن  المسيحيه رساله حب وبتدعى الأ

لكن نشكر االله  29وايه  5يدعو إلى قتل قتل من لا يؤمن بالإسلام كما هو فى سوره التوبه أيه 

اللى هو إله المحبه اللى بيعلم الأنسان كيف يحب حب خالص من القلب حب حتـى للأعـداء   

  .مجد أسمه شكراً جزيلاً لمداخلتك أمين فربنا يباركك ويزيدك من النعمه ويستخدمك ل

  الأخ أحمد



أمين طرح اليوم هيكون موضوع شائك وموضوع شيق وسيكون عن زوجات محمـد    

فيتكرم قدس ابونا وينير عقولنا وتشوف الموضوع ده واثره فى العلاقه ما بين المسلم ورسوله 

  .وككدين ككل 

  القمص ذكريا بطرس

هذا الموضوع بيشد إنتباه أى أنسان يقرأ السيره النبويـه  أمين هو الحقيقه الحقيقه أن   

ويقرأ تاريخ الإسلام وتاريخ محمد بمنتهى الصراحه لأن العمليه ما هياش مجرد جـواز لأ دا  

العمليه حاجه غريبه قوى أنا هلخص الموضوع بتاع علاقه محمد بالزوجات وحياته الجسـديه  

ساء من واقع كلامه ثانياً عدد زوجات الرسـول  فى أربع حاجات رئيسيه أولاً حب الرسول للن

كما ذكرت فى المراجع الإسلاميه ثالثاً زواجه بالذات من عائشه وهى طفله ذات الست سنوات 

سنوات ثم رابعاً وده موضوع طويل شويه إستيلائه على زوجـات   9ودخل بيها وهى عندها 

وهى زوجه أبنه بالتبنى زواجه أصحابه بالحيله أو بالعفيه ومنهم زواجه من زينب بنت جحش 

من صفيه بنت حيي زواجه من جوريه بنت الحارس زواجه من الفتات الفزاريه ثم التصـريح  

اللى أخده بأنه تزوج من يشاء يتزوج من يشاء مش بس اللى توهب نفسها ليه لأ اللى يشوفها 

نشوف الحاجـات  وتقع عليها عينه وعزها تحرم على زوجها الكلام ده مثبت وموثق فا خلينا 

دى فى الوقت الباقى محمد يحب النساء يحب النساء فى سونن أحمد ابن حمبل الجزء الثالـث  

قال قال النبى قال النبى نبى  16والنسائى باب عشرة النساء صفحه  285- 179-129حديث 

االله حبب إليى من الدنيا النساء والطيب طب يمكن ده حديث أحادى وحديث مكذوب ومدسوس 

عن الحسن البصرى قال قال رسـول   398لطبقات الكبرى لأبن سعد الجزء الأول صفحه لأ ا

االله ما احببت من عيش الدنيا إلا الطيبه والنساء ماهو الشيئ لزوم الشيئ ما هو النسـاء بـس   

لازم يروحلهم مطيب علشان خاطر تبقى عمليه إثاره هكذا يقولون هكذا يقولون فى صـحيح  

عن عائشه تقول أنا طيبت نبى االله ثم طاف بنسـائه يعنـى    14حه البخارى باب أغوسل صف

عن عائشه أيضـاً كـان    398الطيب لزوم الشيئ وفى طبقات ابن سعد الجزء الأول صفحه 

يعجب نبى االله من الدنيا بثلاث أشياء أه دوا كانوا الطيب والنساء نشوف إيه الثالـث ده اللـى   

ام االله طب  اهو لزوم الشيئ بردو لـزوم الشـيئ   ظهر على وش الدنيا الطيب والنساء والطع

يعنى هيجيب طاقه منين للنساء إلا لما يملها يعنى تمام وتم بالطعام حاجات غريبه قوى علـى  

النبى يتقال فيه الكلام مش معقول طب بوص القول ده يا عزيزى إصغى إى حبيبى المشـاهد  

لأسوه الحسنه فى الطب النبوى لأبن قيم مسلماً كونت أو غير ذلك اسمع مذا يقول النبى النبى ا

قال النبى أنى أصبر عن الطعام والشراب ولا أصبر عن النساء مـش   185الجوزى صفحه 

معقول مش معقول نبى يقول الكلام ده ابداً يعنى ساب للنساء إيه يعنى أنا بقرأ الكلام ده وبتغم 

لو إيه حاجه عجيبه جداً وفـى  فى قلبى صدقنى وقول يا خبر أبيض الناس دول بيتبعو نبى شك



النساء باب الخيل يقول لم يكن شيئ أحب إلى الرسول بعد النساء من الخيـل يعنـى يحـب    

قال  192صفحه  8النسوان وبعدها الخيل ما فيش يحب حاجه تانى وفى طبقات ابن سعد جزء 

س فـى  النبى كونت من أقل الناس فى الجماع يعنى راجل ده بيقول بلسانه كونت أقـل النـا  

الجماع حتى أنزل االله عليا الكوفيت فما أريده من ساعه إلا وجدته ده كلام لنبى كوفيت يعنـى  

إيه إيه الكوفيت ده اللى بيقولو عليه اللى بيخدوه أسمه إيه فى حاجه كده بيعملوها فى الطـب  

لـك  الحديث إسمها إيه فياجرا أن أعرف نياجرا فولس فهو ده زى فياجرا يعنى أه كده فـا يقو 

نزل عليا الكوفيت االله بينزل على الناس الكوفيت يعنى إيه الكوفيت أنا مش فاهم حاجه غريبه 

صحيح والنبى اكل من الكوفيت ده فا فى إى ساعه حاجه غريبه قوى ينزل وحى ولا ينـزل  

 193حـديث   8كوفيت كمان حاجه غريبه قوى وعلشان كده يقول فى طبقات ابن سعد جزء 

طاف النبى فى ليله واحده على نسائه التسعه ده كلام يتكتب عن نبـى أحنـا   روت سلمه قائلاً 

عايزين كلام يتكتب عن نبى كلام بتاع ربنا بتاع ربنا يتكتب كتاب تعالو توبو اعرفـو ربنـا   

أرجعوا لربنا ربنا حلو ربنا جميل ربنا بيحبكم لكن يطوف على النسوان والكوفيت والحاجات 

لاثين وأعطو قوة مائه أعطى رسول االله من قوه على الجماع مـا  الغريبه دى وأعطى قويه ث

يكفيه لأزواج كلهنا والنكاح من سنتى وأن حاضت أحدانا كانت يأمرؤها الرسـول فـا تتـزر    

بإيزار ثما يباشرها يقرأو إزاى ويعرفوا إزاى ويقول عليه نبى يعنى أنا مش فاهم يعنى النبـى  

ب بوصو الحكايه دى فى صحيح مسلم كتاب الحـيض  طايف بإيه بيطوف بإيه أنا مش فاهم ط

باب مباشره الحائض حديث ابن عباس يقولك إيه من أتى بأمرائته وهى حائض هـا ده يبقـى   

بقى قليل الأدب ولا إيه يبقى حرام لآ فيقولك فليتصدق بدينار أو نصف دينار حلها بـدينار أو  

م انا مش فاهم يقولك كان النبـى  نصف دينار حل الموضوع أنا مش فاهم يا ناس انا مش فاه

عن عائشه قالت كـان   65يقبل وهو صائم يقبل ويقولك إيه صحيح مسلم باب الصوم حديث 

رسول االله يقبل أحدى نسائه وهو صائم وهى تضحك بتضحك على إيه بتضحكى على إيه أنه 

 ـ  اب هو بيقبل وهو صائم شغلونات عجيبه وليه كلام فى فن الحاجات دى غريب قوى فـى كت

كان رسول االله يلاعب اهله ويقبلها وروى  97 -196الطب النبوى لأبن قيم الجوزيه صفحه 

ابن داود فى سننه انه صلعم كان يقبل عائشه ويمص لسانها وكان جابر أبن عبـد االله وعـن   

جابر ابن عبد االله قال نهى رسول االله عن المواقعه قبل الملاعبه دحنا بنكتب كتب جنسـيه ولا  

كتب دين ولا كتاب ربنا ولا ده فنان حاجه عجيبه قوى إيه رايكم نطلع كتاب جنسى من إيه ده 

أقول الرسول متهيقلى لازم هيكتسح السقو ويبقى أكثر يحقق أكثر المبيعات  ه يعنى قليل مـن  

كثير عمال أنط كلام ومش راضى أذكر كلام لأنه ذكر أيضاً قبيح مش كده ربنا يرحمنا أنـا  

المسلمين دول إزاى بيكنوا هذا الإحترام والتبجيل لنبى قال عن نفسه هـذا   مش عارف أحبائى

الكلام نساء الرسول يا ترى أتجوز كام واحده بقى هو قال تزوج مثنى مـن النكـاح وثـلاث    



ورباع وما ملكت ايمنكم يبقى أربعه لأ هو بقى فوق القانون لأنه نبى فكان له تسع نساء فـى  

واربعه ثمانيه لأ هو كمان اكتر من الضعف تسع نساء دا زوجات وقت واحد هو اربعه أربعه 

على زمته لكن الحقيقه كان النبى له صرارى والنساء اللى وهبنا أنفسهنا لـه والنسـاء اللـى    

أخدهم أنا عملت حصر جميل قوى من واقع الكتب اقولك المراجع اللى أنا رجعت إليها أيهـا  

مع أنتى عدد النساء اللى كانوا فى حيات الرسـول  مرجع وج 12المشاهد أرجع للمراجعه دى 

فى صحيح البخارى وصحيح مسلم السيره النبويه لأبن كثير السيره النبويه الحلبيـه السـيره   

النبويه لأبن هشام مروج الدهب لأبن مسعودى أزواج النبى واولاده لأمير مهنى أزواج النبى 

االله محمد بن عمر الواقدى نساء النبى لبنـت  للإمام الصالحى الدمشقى كتاب أزواج النبى لعبد 

الشاطئ عيشه عبد الرحمن محمد رسول االله لمحمد رضا الطبقات الكبرى لأبن سعد المغازى 

مرجع أقولك على اللى أنا طلعت بيهم من المراجع دى بص زوجات الرسول  12لأبن إسحاق 

طلقهم بس كان عنده تسعه فى لكن فى منهم ماللى ماتوا واللى  13اللى عقد عليهن ودخل بهن 

زوجه شـرعيه صـرارى    13أحسب معايا أدى  13أدى  13وقت واحد لكن عدد الزوجات 

يبقـى   30زوجات عقد عليهن ولم يدخل بهن  18ملكهن بيمينه خمس صرارى يبقى أدى كام 

زوجه زوجه وصـريه دع   66يبقى  18نساء خطبهن ولم يعقد عليهن  48=  30و  18أدى 

زوجات المتعه لما كان بيروح فى الحج والبتاع والبتاع يعنى يتيح الزواج للمتعه  غير إيه غير

زوجـه   66ويقولك تمتعنا وتمتع الرسول معنا ودول مش محسوبين بقى فا يعنى ما يزيد عن 

ده بيفاضل الرساله إلهيه سماويه يكرز ويبشر ويروح يجذب الناس ويعـرفهم طريـق ربنـا    

الكم من النساء دى شغلانه دى شغلانه ونعيب على الملك فـاروق   ويتوبهم ولا غرقان مع هذا

ونعيب على هارون الرشيد ونعيب على الحاجات دى وده نبى من الأنبياء أسـوه حسـنه ده   

حرام ده حرام نأتى بقى إلى زواج محمد من السيده عائشه محمد وزواجه من السيده عائشـه  

ا لأ ده غلط يا جماعه ده مكتـوب فـى الكتـب    سنين بيقوللن 6بنقول أنه هو أتجوزها عندها 

وإليك هذا الكلام فى صحيح البخارى بـاب أ ن ك أ ح حـديث    9والمراجع ودخل عليها سن 

حدثنا محمد بن يوسف عن عن عن عن عن عائشه رضى االله عنها أن النبى تزوجهـا   4738

ن كتب كتبهـا  سني 6سنين تزوجها  9سنين ومكثت عنده  9سنين ودخل بها وهى بنت  6بنت 

سنه صدقونى يـا   54سنين كان عنده  9سنه ولما دخل بها كانت  51سنين كان عنده  6يعنى 

سنين كده  6أحبائى صدقونى كل ما أزور بيت أو أشوف حد فى مجتمع وأشوف عيله عندها 

 51سنين تعمل إيه مع كهل عنـده   6أعض أتصعب اقول يا حرام مش على البت على عيشه 

سنين شوف يقولك إيه فى كتاب فتح البارى بشرح  9ا يختصبها وهى عندها سنه ويخش عليه

صحيح البخارى تعليقاً على قول االله تعالى واللائى لم يحضنا إلى أخره يقولك قد ورد حـديث  

عائشه فى تزويج ابى بكر لها وهى دون البلوغ وزعم الطحاوى أن تزويج النبـى صـلى االله   



ين كان من خصائصه حاجه تخص النبى طب يخص النبـى  سن 6عليه وسلم عائشه وهى بنت 

سنين ده كلام ليه كده طفله صـغيره يختصـبها    6إمتيازات عن الناس يتجوز  واحده عندها 

سنين لما مكنتش تقبـل أو   9سنين ل  6سنين حاجه غريبه ومن  9وهى طفله صغيره عندها 

نه كبيره قوى بحسـب تـاريخ   سنين شغلا 6تقدر أنها كده طب كان بيعمل إيه ويه زوجته أم 

الطبرى وكتاب بنت الشاطئ والكثير من المراجع الإسلاميه الموثوق بها ذهب النبى فى أحـد  

الإيام ودى نقله بقى جديده هنسيب عيشه الطفله الصغيره علشان الوقت بتعنا ما يتسـع لهـذه   

لى بيت زيد زيد ده المواضيع وننقل إلى زينب زينب تقول المراجع ذهب النبى فى أحد الأيام إ

كان ابنه بالتبنى وجوزه زينب وكانت رفضه الجواز وأجبرها بايه قرأنيه تتجوزه وبعدين راح 

يزوره فا الهوى طير الشعر من على الباب كانت جيام بقى وشعر وزيد ما كنش فى الخيمـه  

د قـوى  والست كانت وخده راحتها على راحتها مخففه هدومها والدنيا حر وحر البلاد دى شدي

فلما طير الهوى النبى شافها فا شوف يقول إيه بقى ذهب النبى فى أحد الإيام إلى بيـت زيـد   

وزينب وكان على الباب ستر من شعر فرفعت الريح الستر فرأى زينب فى حجرتها حاسـرتاً  

أى بدون ثياب فوقع أعجابها فى قلبه أشتهاها وقال سبحان مغير القلوب سبحان مغير القلـوب  

لبه أتغير وحبها يعمل إيه عايز يفكر بقى فى طريقه يخدها فا جائه جبريل بايات قرأنيه يعنى ق

يعاتبه على أخفاء عواطفه من ناحيه زينب وأيات تأمره بإلغاء تبنيه لزيد ثم تأمره بالزواج من 

مع تغسير النسفى لتفسير هذه الأيات تقول للذى أنعم  37زينب قول أيات سوره الأحزاب  أيه 

 عليه يعنى زيد وأنعمت أنت عليه يعنى خته تنبى أمسك عليك زوجك أتقى االله وتخفى فـى  االله

نفسك ما االله مبديه وتخشى الناس واالله احق أن تخشاه تخفى فى نفسك ما االله مبديه يعنى ربنا 

هو اللى حط الشهوه دى والرغبه دى فقلبك فا إزاى أنتى تخفيها أنا عايزه أسأل ربنـا يحـط   

مرأه فى قلب الأنسان ربنا اللى قال من نظر إلى أمرأه يشتهيها فقد زنا بها فـى قلبـه   شهوه ال

هيحط شهوه فى قلب نبى نحو مرات ابنه دى تعتبر بنته شيئ غريب قوى إلغاء التبنى لزيـد  

وما جعل أدعياكم ابنائكم ذلكم قولكم بأفواهكم أدعوهم لأبائهم ولغـى   5-4سوره الأحزاب أيه 

فلما قضى زيد منها وطـرا   37لنهارده الأمر بزواجه من زينب سوره الأحزاب التبنى لحد ا

زوجناكها لكى لا يكون على المؤمنين حرج فى أزواج أدعيائهم يعنى فتح الموضوع كمان للى 

يتجوز مرات ابنه بالتبنى مش معقول فلما قضى زيد منها وطرا هل زيد ده كان موجود فـى  

ارده فى القران من زمان ربنا عارف الحكايه دى وعارف أن زيد اللوح المحفوظ لما يذكر النه

هيقضى منها وطرا وكتبه فى اللوح المحفوظ طب ممنعهوش ليه ما خلهاش ليه للنبـى شـيئ   

غريب جداً جداً وعارف لما نزلت الأيات دى ماذا قالت عائشه عائشه قالت ما أرى ربـك إلا  

اً فى تحقيق هواك يعنى العمليه ربنا فاضـى  مسرعاً فى تحقيق هواك ما أرى ربك إلا مسرع

يحققلك هواء للنتى عايز تتجوز منها بإستمرار علاقات غريبه الشئن وتصرفات أغرب وإزاى 



يحصل ده كله أنا مش عارف طيب نيجه لزواجه من صفيه بنت حييى وجوريه بنت الحارس 

أو بنى المصطلق واثـر   والفتات الفزاريه صفيه بنت حييى لما كانو فى غزوه غزوه المريسع

النسوان فوقعت صفيه بنت حييى من قرعه دحيه الكلبى ودحيه الكلبى ده كان اللى بيظهر على 

شكله جبريل كان يظهر على شكل دحيه الكلبى وقعت البنت دى السـت صـفيه دى وكـات    

هات  عروسه أياميها من نصيبه فجم قالوله لأ دى البت جميله ما تفوتكش فندا دحيه قاله أسمع

البت جبهاله قاله خد سبعه بدلها من السرايا ده كلام طب ليه وعشان إيه رغبه الرسول فـوق  

الكل حاجه عظيمه قوى هل النبى يقدر يتصرف مثل هذه التصرفات ونفس الشيئ أتبـع مـع   

جوريه بنت الحارس كانت من نصيب ثابت أبن قيس قاله هتها وفكها بفلوس حكايه غريبه أما 

اريه فلها قصه غريبه قوى بتحكها فى كتاب ابن كثير البدايه والنهايه جزء أربعـه  المرأه الفز

أبو بكر الصديق كان طلع فى حمله إلى فزاره وطلع وياه محمد سلمه سلمه ابـن   221صفحه 

أم سلمه فا سلمه شاف بنت كويسه جميله فراح أصطضها وهى بتهرب بتجرى جيـه رامـي   

ض عليها وخدها البيت فسمع النبى فا قابله فى السوق قاله إيه اسهم من قداها فعطلتها فراح قب

يا سلمه هبلى تلك الفتاه هب ليه تلك الفتاه فا سلمه كان بيفتكر أن الموضوع يعنى مـش كـده   

يعنى سأله الأول عليها فا قال له عندما عودنا إلى المدينه بيت ليلتى فلم أكشف لها ثوباً فقالـه  

خدش فى الكلام فراح تانى يوم السوق فقابل النبى فى السوق سأله عن هب لى الفتاه فا الواد م

الفتاه يا سلمه هب لي الفتاه فقلت له واالله يا رسول االله لقد أعجبتنى وما كشفت لها ثوباً فسكت 

رسول االله وتركنى أتقبله ثالث يوم يا سلمه هبى لي الفتاه هبى لى الفتاه فا فطن الراجل وبعث 

االله إدهاله يعنى كان بينقى أى واحده ممكن تعجبه وأن شااالله  تكون متجـوزه  بيها إلى رسول 

ميهموش الأغرب من هذا يا عزيزى الفاضل ما سوف اقراه الأن يا احبائى المشاهدين أسمعو 

وابهتو شوف يا عزيزى برهان الدين الحلبى فى كتابه السيره الحلبيه المجلد التالـت صـفحه   

يقولك إزى رغب محمد فى إمرأه غير متزوجه كان له أن يـدخل   أسمع الطامه الكبرى 377

بيها من غير لفظ زواج ومن غير شهود أو ولى أو حتى من غير رضـاها أهـده إغتصـاب    

حاجه غريبه قوى يكمل برهان الدين الحلبى الكلام ده من الكتب السيره الحلبيه وأما إذا كانت 

تزوجه ورغب فيها محمد فأنـه يجـب علـى    متزوجه ها يسبها بقى لجوزها لأ وإذا كانت م

زوجها أن يطلقها له حتى يتزوجها النبى محمد وإذا رغب فى أمة عبده يعنـى وجـب علـى    

سيدها أن يهبها له كما من حق محمد أن يزوج المرأه لمن يشاء من الرجال بدون رضاها وله 

أن يصطفى مـن   أن يتزوج فى وقت أحرامه يعنى وقت الحج كما حدث مع ميمونه وله أيضاً

الغنيمه ما يشاء زى ما حصل مع صفيه وجوريه سواء جاريه أو غيرها وذلك قبل البدء فـى  

تقسيم الغنيمه يا بوى على النبى يا جماعه انتو عرفين الكلام ده الكلام ده موجود فى كتبكم يا 

أحبائى أقرأو اقرأو وعو اسمعو وعو وروح دور وابحث وشوف لو مـش متجـوزة يخـدها    



عنها من غير ما يقولها زوجتلك نفس ومن غير الحاجات دى كلها لو متجوزه جوزها  غصب

يطلقها ويدهاله لو عبده يخدها بردو بدون أحم ولا دستور حللو وقيموا أنا بكلم الجموع وبكلـم  

الناس أنا عارف أن الكلام ده قاسى وأنا عارف أن ستين واحد عايز ينط فى الشاشه بتاعـت  

ؤنى وعارف لما يعرض على التليفزيون ألف واحد هيـنط علـى التليفزيـون    الكمبيوتر ويخن

ويدبحنى على الطريقه الوهبيه لكن كلمه الحق لازم تتقال دنا بوعيكم لمصلحتكم شوفو الأخره 

هتكونو فين يا أحبائى الدنيا تزول باللى فيها لكن شوف مستقبلك هيكون فين أصلى إلى االله ان 

والنعمه علشان خاطر تعرف أنتى بتتبـع مـين وماشـى ورا مـين      هو يديلك الرأى والفكر

والموضوع إيه من أوله لأخره والحكايه إيه من أولها لأخرها ربنا وياكم ويحافظ عليكم ويديكم 

  نصاحه وفهم ومعرفه وجرئه لأتخاذ القرار اللازم أمين 

  الأخ أحمد

ضلى يا ادمن الميكروفون مع أمين الرب يباركك يا قدس ابونا كلام يندا له الجبين أتف  

  .حضرتكم ونبتدى بالأسئله 

  أدمن

شكراً جزيلاً يا أحمد وشكراً يا ابونا على الموضوع الشائك جداً موضـوع زوجـات     

اتفضلى عارفه وصلت أسئله كتير معاكى المايك أخترلنا منهم واحد لو  3محمد لايف تى فى 

  .سمحتى 

   3لايف تى فى 

الحقيقه يا أبونا بعد كل الكلام اللى قدسك قولته بـردو واحـد مـن     9فعلاً يا تى فى   

أحبائنا المسلمين ده بيقولنا يعنى أن زواج الرسول كان شفقه لأرامل الشهداء ونشر الإسلام فا 

إيه رأى تعليق قدسك على السؤال ده أو الكلام ده بعد كل اللى قدسك قولته أتفضـل المايـك   

  .معاك 

  قمص ذكريا بطرسال

ده مسلم ذكى بس مضحوك عليك يا ابنى طب اسمع الأفضل أنه هو يبقى قسوه حسنه   

ويزوج الأرامل أرامل الشهداء لرجاله واصحابه مش افضل تبقى بكرامه كده وحلوه طيب أيه 

رايك يا عزيزى الفاضل أن أرامل المهاجرين والشهداء من نساء من اللى تـزوجهم محمـد   

فقط وبقيت السته وستين إيه خدعوك فقال اما زواجه لنشر الإسلام فدى ضحكه  وضمهم أربعه

أكبر من اللازم لأن زوجاته أغلبهم من قبيله واحده والأخريات سبايا حرب مكنش محتاج انه 

هو ينشر بينهم الإسلام طب وإيه رايك بقى فى زينب بنت جحش كان عايز ينشر الإسلام فى 

ا علشان دكها يقبل الإسلام ما فـيش مـا فـيش كـل ديـه أسـئله       بيت ابنه المتبنى فتجوزه

  وإعتراضات وهى لمجرد بس ظر الرماد فى العيون ربنا يرشد ويعين أمين 



  الأخ أحمد

  أمين أتفضلى يا أدمن المايك معاكى والسؤال التانى لو سمحتو   

  أدمن

احد أنه حاسس أنه شكراً جزيلاً يا أحمد وشكراً يا ابونا على إجابه السؤال وشعور الو  

دخل فى وسط الأشواك أدم بردو بيسمع سؤال بيتكرر كتير ونفسه يا ابونا يعرف الإجابه عليه 

  .اتفضل يا ادم معاك المايك

  أدم

سلام الرب لمجمعكم جميعاً سلام يا قدس ابونا االله يخليك لينا سؤال بيتردد كتير حتى   

بيقوله لغايت النهارده بيقولو المسـلمين زواج   نتعلم فى الإسلام وبنسمعه دايماً ولسه فى شيوخ

محمد من عائشه كان بهدف توطيق علاقه مع أبيها لأن كان المسلمين بيقولو عليه بيدخل كتير 

عند أبوها فعلشان يوثق علاقته معاه يفضل داخل خارج أتجوز بنته يا ريت نعرف راى قدسك 

  .يا ابونا 

  القمص ذكريا بطرس

زيزى الفاضل بيسالوه كتير بردو أحبائنا المسلمين لكن التغيب بردو سؤال جميل يا ع

التغيب فى الموضوع ده أن عيشه كان ليها أخت أكبر منها فلماذا لم يتزوج الكبيره ويأتى على 

الصغيره فا إذا كان عايز يوثق علاقته بأبو بكر ياخد الكبيره بدل الصغيره إذا كان الموضوع 

سباب واهيه أى سؤال تانى يا احبائى أتفضلى المايك معـاكى يـا   توثيق علاقه لكن هذه كلها أ

  .أدمن 

  أدمن

شكراً يا أبونا الأسئله كتير وقدسك أكيد عارف قدسك الموضوع دع فى اسئله كتيـر    

وأحنا بنحاول نختار منها معلش يا ابونا يعنى علشان الوقت لكن أكيد هنـديك بقيـه الأسـئله    

أى حد عنده سؤال يبعته للأدمن بتوع لايف تى فى لو سمحتوا بعدين تجوبلنا عليها بتمنى أن 

  .طب يوزر مايند بيسمع اسئله كتير عايز إجابه قدسك عليه اتفضل يا يوز معاك المايك 

  يوزر ماين

شكراً أدمن ابونا بنسمع من مسلمين كتير جداً عن زينت بنت جحش أنه كـان زواج    

ى الحكايه دى وعلى فكره صفيه بنت حييى كمان محمد منها لإلغاء التبنى رد حضرتك إيه عل

كان فى حاجه كده كونت أول مره القيها كونت محمد نبى الإسلام مأعدش مخلاش الست دى 

تعض فتره العده المسموح بيها فى الإسلام اللى هى اربع شهور وعشره ايام اربعـه شـهور   

واحد زى ما ذكـر  وعشره أيام وان هو دخل بها فى صد الصهباء بعض ان حاضت حوضه 

  .أبن سعد فى الطبقات إيه تعليق حضرتك يا ابونا أتفضل معى حضرتك المايك 



  القمص زكريا بطرس

لا مهو طبعاً طبعاً يا عزيزى الفاضل اشكرك يا يوزير مايند بالنسبه لدخولـه علـى     

ها السبايا ديه كانت مفتوحه على طول وزواجه بردو من صفيه بنت حييى لما قتل ابوها وأخو

وجوزها ودخل عليها فى نفس الليله فين العده ما فيش ده حسب مزاجه طيب نيجـى للسـؤال   

الأولانى اللى أنتى طرحته زواجه من زينب لأجل ألغاء التبنى كان لازم يعنى يعمل الفضيحه 

الكبيره دى ويتجوز بنت ابنه علشان خاطر يلغى التبنى طب ما ربنا بيدى أحكام مباشره يعنى 

يقول ألغى التبنى كانو هيقولوله لأ يلغى التبنى ليه لازم يعمل فضيحه علشان يتلغـى   لو ربنا

التبنى كلام صدقنى يا أخ يوزير مايند الجماعه دول مش لقين حاجه يقولوها بيقولو حاجـات  

كده فى الهوا علشان إلغاء التبنى لأ إلغاء التبنى يبقى بواصيه يبقى بحكم يبقى بأيـه والنـاس   

محتاجه إلى فضيحه طب أمال لما إلغاء التبنى يقول سبحان مقلب القلوب ليه لـو   بتسمع مش

كان لإلغاء التبنى طب ما كان خدها كده من الباب للطق وخلص لكن دا فى شهوه حصلت هنا 

وفى تكاثر للموضوع يا جماعه وجهو نفسكم بالواقع أحسن وافضع تحمو نفسـكم وتخلصـو   

  .ل المايك معاك يا أدمن نفسكم من أشياء كتيره طب أتفض

  أدمن

شكراً جزيلاً يا ابونا ويا ريت تستحملونا معلش  يعنى حنحاول نختصر الإسئله علـى    

قد ما نقدر يعنى بالكتير هنعمل سؤالين علشان وقت البرنامج بولس بردو بيسمع سؤال كتيـر  

  وعايز إجابه عليه اتفضل بولس معاك المايك 

  بولس 

شكراً يا أدمن من حقى كمتنصر ومرتد أن أطلب من شيوخ الأزهر والحرمين أن هن   

يردوا على الأسئله يلى عم يطرحها قدس ابونا قبل ما ييحكم علينا حكم الإعدام اللى هو حكـم  

الرده السؤال يا ابونا كالتالى هل للرسول إمتيازات خاصه وهل كثره نسائه هى من إمتيازاتـه  

  .أدمن أتفضل المايك كنبى شكراً يا 

  القمص زكريا بطرس

شكراً يا بولس الحقيقه الحقيقه دة سؤال جميل قوى يعنى أحنا سمعنا دلوقتى أنه جوازه   

إمتيـازات خاصـه    4مش مـن   9سنين ده إمتيازات خاصه وجوازه من  6من بنت عندها 

والخصخصه دى وجوازه من أى واحده يبصلها تبقى مراته إمتيازات خاصه والحكايه الخاصه 

بقى كتره قوى فى سيره النبى طب أنا عايزه أسأل سؤال مش فى أيه بتقول أنه اسوه حسـنه  

وعلى خلق كريم طب إذا كان فى خلق كريم يقبل هذه الأمور إذاى وأسوه حسنه يعنى قـدوه  

طب مهو كل واحد عايز يبقى زى الرسول يقتضى بيه طب مهى المسيح إلهنا المتجسد تـرك  

لنكتفى أ ثرا خطواته أو لنكتفى خطواته إذا فا المسيح عايش حياه ممكـن يعشـها أى    لنا مثال



إنسان لكن محمد يعيش حيا خاصه طب أمال جى قدوه إزاى حسنه للأخرين ومبقاش قدوه بقى 

بقى فيه حاجات خاصه بيه وحاجات للعبيد يطبعوها ويعيشو عليها كتابنا لم يفرق بـين نبـى   

مساوى لنا فى الإيمان ببر إلهنا لكن حكايه الطبقيه والتميز دى أنا بعتقد وبين إنسان عادى لكن 

أنها مش لطيفه ابداً أمال فين سنان المشط وخلا الناس سنان المشط والا اللى يطبق على الناس 

ميطبقش على النبى والرسول كقدوه صعب صعب قـوى صعب عزيـزى أتفضل يا أدمن لو 

لو سمحتو اللى انتو كتبينه اللى أنتو عايزين تقولـوه اللـى    كـان فاضل السؤال اللى باقـى

  .جالكم 

  أدمن

شكراُ جزيلاً يا ابونا الأسئله كتير وهنبقى نبعت لقدسك بقيت الأسئله لو ممكن تعملهنا   

متخصصه للأسئله الزياده دى ممتاز لأنه بتنهال علينا الإسئله فى حلقات تانيه أو تشوفلنا حلقه 

أول ما بيبتدى الموضوع طب أستاذى صوت الحق طب أنا عارفه النـاس بعتولـك سـؤال    

  .تطرحنا أتفضل معاك المايك 

  صوت الحق 

شكراً أدمن الحقيقه يا قدس ابونا السؤال اللى مطروح يعنى نبـى الإسـلام أخـتص      

يعنى مش معقوله لكن يقولون بيقولو أن سليمان وداود ايضاً فى العهد القديم بالنساء دى حاجه 

كان له مئات من الزوجات فلماذا يعنى هذا الكلام على رسول الإسلام وليس علـى سـليمان   

  .وداواد وهم أنبياء المايك مع حضرتك 

  القمص زكريا بطرس

سـؤال لأنـه سـؤال    شكراً جزيلاً يا صوت الحق كويس يعنى بنشكر صاحب هذا ال  

منطقى منطقى وجميل داواد النبى كان متزوج ناس كتير وسليمان كان متجوز زوجات كتيـر  

طب أمال إيه العيب مع النبى محمد ليه متجوز زيهم اقل منهم لأ هى بس المشكله اللى بيقولو 

يئ بس السؤال ده مش وخدين بالهم من قضيه مهمه قوى وهى أن هؤلاء الأنبياء كانو قبل مج

المسيح وقبل ماجيئ المسيح كانت الوصيه هى السائده الحكم كان الناموس لكن بعـد المسـيح   

كانت النعمه لأن الناموس بموسى أعطى اما النعمه والحق فا بيسوع المسيح صار طب ليـه  

مداش ربنا النعمه من الأول يدى إزاى وكان لازم يحصل فداء لخطيه البشريه والفـداء تـم   

وبالفداء صارت لنا النعمه فإذا قبل الفداء كان ناموس حكم الناس تحت حكم فا بمجيئ المسيح 

الوصيه الإلهيه كانت بتراعى ضعف بشريتهم لكن بعد ما جت النعمه يقـول علـى المسـيح    

مشرع شريعه الكمال وبالنعمه انتم مخلصون وبالإيمان ذلك ليس منكم هو عطيه االله إذا قضيه 

النعمه وعاش بروح الناموس إذاى دى متفهمهاش النعمه تعطـى   النبى محمد أن هو جيه بعد

إمكانيات للكمال وللقداسه فهو تغاضى عن النعمه وتغاضى عن المسيح وتغضى عـن الفـداء   



وكمل حياته على الناموس عارف ليه لأنه عاش فى مجتمع يهودى يهودى يسرب وخيبر وبنى 

م الناموس وعلشان كده يوم خديجـه مـا   مضير وبنى قوريزه والجماعه دول كلهم فا نقل منه

راحت لورقه ابن نوفل تكلمه على اللى حصله قال لها هذا ناموس موسى االله أمال فين نعمـه  

المسيح لأ نعمه المسيح ده شيئ تانى نعمه المسيح قداسه وطهاره وبر ورقى وسـمو بالنعمـه   

لمستوى مشكله محمـد  أنتم مخلصون دى قوه من السماء بتعطى للإنسان علشان يعيش على ا

أنه جاء بعد النعمه وعاش بروح الناموس ولم ينتفع بالنعمه ولم يعطى لشعبه أيضاً أن ينتفعوا 

بالنعمه فا مشكله وخطيه كبيره جداً حجب النعمه عن هذه الجموع التى تتبعه مسكين مسـكين  

  .الروحى  نحن فى عصر النعمه والأن أعتقد أنك أنتى عايزنى أن أنا انتقل إلى التأمل

  الأخ أحمد

  .أمين كفانا ما يردى الجابين  

  القمص زكريا بطرس 

  .نعم فا ناخد التأمل الروحى بالمره علشان خاطر نسبه الوقت بعد إذن حضرتك   

  الأخ أحمد

  .اتفضل يا قدس ابونا   

  القمص زكريا بطرس 

فسـى  يقول أنا أنا هو الماحى ذنوبـك لأجـل ن   25وايه  43فى سفر اشعياء إصحاح   

وخطاياك لا أذكرها شوف الحب شوف الحب الإلهى أنا أنا هو الماحى ذنوبك لأجـل نفسـى   

مش لأجل اللى أنتى بتعمله لأ لأجل نفسه هو وخطاياك لا أذكرها وعد جميل قوى لـو أنـك   

تتمتع بيه مشكله الخطيه اللى بتتعب كل أنسان مبيقدش يعمل الخير ولا البر مبيقدش يتفـادى  

رش يتجنها معلمنا بولس الرسول قال كده فى قبل أن يختبر عمل النعمه فى حياته الخطيه مبيقد

يقول كل ما اريد أن افعل الخير أجد الشر حاضر أمامى فلست أفعل الصلاح الذى اريده بـل  

الشر الذى لست أريده فإياه افعل مشكله فصرخ وقال ويحى أنا الأنسان الشقى من ينقدنى مـن  

خطيه لكن نشكر االله ان المسيح بيعطى غفران للخيطه وبيعطـى قـوه    جسد هذا الموت تعبان

للإنتصار على الخطيه غفران وقوه فيقول أنا انا هو الماحى ذنوبك هلما نتحاجج يقول الـرب  

إذا كان خطياكم كالقرمز تبيض كالثلج وإن كانت حمراء كالدود تصير بيضاء كالثوف النقـى  

رجع إلي لأنى فديتك المسيح مستعد يغفرلك يا عزيزى محوتك غير ذنوبك وكسحابه خطاياك إ

الفاضل ايهعا المستمع الكريم ويا المشاهد الكريم المسيح مستعد أن يغفر لك كـل خطيـه إن   

كونت تأتى تائباً وواثقاً فى الكفاره والفداء الذى قدمه على عود الصليب امين قوله قوله يا رب 

طيه ومحمك لأثامى أدينى راحه من خطاياى أدينـى  أنى اتى إليك تائب واثق فى غفرانك للخ

  .أنحل من اثامى واعيش معك فى سلام دائم أمين يسمع صلاتك ويستجيب ليك 



  الأخ أحمد 

أمين أمين يا قدس ابونا نشكر جناب القمص زكريا بطرس على الطرح الرائع فى هذه   

ى تليفزيـون قنـاه الحيـاه    الحلقه أشكر أعزائى من المشاهدين والمستمعين فى البال توك وعل

مستعدين إذا رغبتم أن نرسل لكم نسخه لكم من الكتاب المقدس عنوان المرسـله سـياتى الأن   

على الشاشه بعد قليل والبريد الإلكترونى أيضاً من اجل بناء حوار بناء نشكؤركم على حسـن  

  .إستمعاكم وإلى اللقاء من أجل حوارنا حوار الحق 
 


